



SKOLEBESTYRELSESMØDE

Mandag den 14. marts 2024, Hedevang/TEAMS

REFERAT

Til stede: Sanne, Søren, Lene, Pernille, Thomas, Lisette, Lise, Rikke, Heidi, Mads & Eskild (referent)

Ikke til stede: René, Hanne og Geert

* = Punkter fra årshjulet

1. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen godkendt

2. Debat/orientering

I. Ny ledelsesstruktur på SCR

Drøftelse af ny ledelsesstruktur på SCR (notat vedlagt)

Notatet, der beskriver den planlagte ændring af ledelsesstrukturen, blev gennemgået.

I forbindelse med ansættelsen af den nye afdelingsleder på Lysholm blev det besluttet, at Lisette deltager som forældrerepræsentant.

II. Forslag om princip om bevægelse

Der er udsigt til, at kravet om 45 min. bevægelse om dagen frafalder. Det kan gøre det nødvendigt med et lokalt princip for Fjordskolen.

Sanne: Det har været hensigtsmæssigt, at bevægelse har været inddraget i elevernes dagligdag. Jeg vil derfor foreslå et princip om, at det fremover *tilstræbes, at der foregår mindst 45 min. bevægelse hver dag*. Dog er jeg i tvivl, om det er passende for Lysholmselever?

Lene: Måske skal der ikke sættes tid på.

Lisette: Det skal være muligt at tage individuelle hensyn.

Thomas: Det kunne formuleres som, at bevægelse *skal* være en del af undervisningen, således at ledelsen kan sikre sig, at det også sker.

Søren: Man bør vurdere, om det skal være voksenstyret bevægelse, eller om der snarere skal være mulighed for og tilskyndelse til ikke-voksenstyret bevægelse.

Sanne: Bevægelse er mange ting. Når jeg er glad for principper, er det, fordi det giver personalet mulighed for at sige "jamen, det er noget, SB har besluttet", når de møder modvilje fra elever, kolleger og forældre.

Der var enighed om, at Sanne udfærdiger et udkast til princip til næste møde.

3. Beslutningspunkter

I. Forældresamarbejde [16.45]

Hvordan evaluerer vi – og forbedrer samarbejdet? (punkt fra sidste møde).

Desuden skal SB forholde sig til de to anbefalinger fra "Tænketanken for det gode forældresamarbejde": 1) De rette mødeformer og –rum og 2) God brug af digitale platforme (e-mail fra Skole- og børn direktøren vedlagt).

Lisette: Vores barn har gået på begge afdelinger. Jeg synes, kommunikationen har fungeret fint. Men måske vil det give mening, at alle forældre kan give deres mening til kende.

Sanne: Jeg er tilfreds med skolen, men kunne godt tænke mig yderligere information, især med faste (daglige eller månedlige) skriv.

Rikke: Hvis vi skal lave en undersøgelse, skal vi være skarpe med, hvordan vi udformer den, for ellers risikerer vi at stå med en masse data, vi ikke ved, hvad vi skal stille op med.

Lise: At foretage en egentlig undersøgelse er et følsomt område at gå ind i, hvor man risikere at skabe problemer.

Thomas: Når man har sårbare børn, har man større behov for information.

Søren: Debatten var afstedkommet af, at vi var uenige i ledelsens selvevaluering af forældresamarbejdet. Tilsyneladende er der en større tilfredshed i andre klasser, så derfor er der måske ikke behov for en undersøgelse på hele skolen.

Heidi: På forældremødet i september kunne der være et fast punkt: "Hvad har I brug for i forhold til jeres barn?"

Thomas: Burde dagsordenen ikke sendes ud til alle på Aula?

Det var der enighed om ikke at lave en egentlig undersøgelse i denne omgang, men at SB-dagsordenen fremover skal lægges ud og annonceres på Aula, så forældre kan komme med forslag til emner, der skal tages op. Endelig var der enighed om, at der på forældremødet i september skal være et fast punkt: "Hvad har I brug for i forhold til jeres barn?"

SB forholdte sig desuden til "Tænk tanken for det gode forældresamarbejdes" to anbefalinger:

1) De rette mødeformer og –rum, og 2) God brug af digitale platforme. Der var enighed om, at der ikke er nævneværdige udfordringer på de to afdelinger inden for de to områder, hvorfor der ikke er grund til at iværksætte en særlig indsats netop her.

II. Princip om brug af mobiltelefoner

Vedtagelse af princip (udkast til princip og Aulabesked til forældre vedlagt)

Der var enighed om princippet, som bliver annonceret ved en tilrettet udgave af den Aulabesked, der var sendt ud i forvejen.

III. Forberedelse af in-put udefra

Forberedelse af punktet på maj-mødet: evt. kursus af Skole og Forældre

Sanne har lavet en aftale med Skole og Forældre om, at de afholder kursus for bestyrelsen i forlængelse af næste SB-møde den 13. maj på Lysholm: Der afholdes bestyrelsesmøde fra 16.30 til 17.50. Herefter vil der blive serveret en sandwich, og så er der kursus fra 18 til 20.

Der kom flere ønsker til emner: Skole- hjemssamarbejde, drop-mob og basiskursus for SB-medlemmer.

Det var der enighed om, at Sanne laver en aftale med Skole og Forældre om et kursus om det at arbejde i en skolebestyrelse - og prøver at integrere de forslåede emner.

IV. Forberedelse af skolebestyrelsesvalg [17.25]

Hvordan sikrer vi tilstrækkeligt med repræsentanter og suppleanter?

Der er valgmøde den 11. april kl. 17.00 på Lysholm. Her skal vælges 7 repræsentanter. Foreløbig ved vi, at 5 forældre stiller op igen.

Thomas: Det er vigtigt, at der løbende gives information om bestyrelsens arbejde, så det virker nærværende, og noget man kunne have lyst til at deltage i.

Søren: I aften er der forældrecafe. Flere af deltagerne kunne evt. være interesserede i at deltage i skolebestyrelsen.

V. Visioner for Fjordskolen, Lysholm og Hedevang* [17.35]

Den årlige gennemgang af Fjordskolens Værdigrundlag og målsætning (gældende værdigrundlag og målsætning vedlagt)

Der var enighed om, at de gældende visioner og målsætning forbliver uændrede.

VI. Behov for nyanskaffelser, investeringer og udbedringer*

Der blev foretaget en brainstorm på ønsker, hvis der sidst på året er et økonomisk råderum. Følgende forslag blev stillet:

- Scannermus, som kan erstatte mobiltelefoner
- Kængurustylter, skøjter, stylter og andet, der fremmer bevægelse i frikvarterer
- En liste fra lærerne over ønsker, der kan forbedre deres undervisning
- Bedre Wi-Fi-dækning på skolen

VII. Udarbejdelse af prioriteret liste over eksterne kandidater til SB*

Geert Hansen er villig til endnu et år, mens Hanne Bertelsen ønsker at stoppe.

Claus Larsen, Halinspektør ved Jyllingehallerne, har tilkendegivet, at han vil stille sig til rådighed som eksternt medlem af bestyrelsen til næste skoleår.

Der var enighed om, at indstille Geert Hansen og Claus Larsen som eksterne medlemmer til næste skoleår. Tak til begge.

4. Generel information [18.00]

- I. **Nyt fra eksterne medlemmer**
Ingen eksterne til stede
- II. **Nyt fra formanden**
Intet nyt
- III. **Nyt fra ledelsen**
Herunder økonomisk oversigt (bilag eftersendes), rokering af lokaler på Hedevang, elevkørsel (svar fra Steen Elhede), beredskabsplaner ved vold og krænkelser
 - Den økonomiske oversigt viser, at underskuddet på 1,5 mio. på Hedevang kan indhentes i løbet af 2024 og 25, under forudsætning af driftsbesparelser og tilbageholdenhed med nye ansættelser. Der er imidlertid risiko for, at de lønstigninger, der er et resultat af overenskomstforhandlingerne, er så store, at det vil øge vores underskud på Hedevang og reducere mulighederne for nyansættelser. Det vil vi først få klarhed over i løbet af marts og april. På Lysholm er der udsigt til et overskud, som muliggør nyansættelser – under forudsætninger af, at lønstigningerne dækkes.
 - Vedr. rokeringer: Det er planen, at indskolingen efter sommerferien indtager området ved Heden. De lokaler, der er i brug dér, flytter over i den hidtidige indskolingsfløj - og mellemtrin og udskoling bliver, hvor de hele tiden har været.
 - På Lysholm er der udsigt til 60-63 elever i 2025/26. Allerede nu er der pladsudfordringer, som skolen prøver at håndtere. Skolen er i dialog med forvaltningen.
 - Vedr. kørselsudbud: Der er kommet svar fra Rådhuservicechef vedr. SB's mulighed for at kommentere udbudsmaterialet. Han skriver: "Vi er i gang med at udarbejde materialet. I kan få et rådkast til drøftelse når vi er længere henne. Et færdigt materiale kræver fuldstændig lukket sagsbehandling indtil udbuddet er annonceret." SB afventer.
Thomas: Vi kører selv vores barn til skolen, fordi han ikke tåler at sidde længe i bussen. Det vil være godt, hvis det er et forhold, som man kan få indflydelse på.
Lise: Man burde have centrale opsamlingssteder, hvor eleverne kan møde – og blive kørt til skole.
Punkterne vil blive taget op, når SB modtager udbudsmaterialet.
 - De aktuelle sager fra Borup og Agedrup har bevirket, at Roskilde skoler skal sikre sig, at kommunens beredskab er kendt, og at de lokale er opdaterede. Planerne vil blive gennemgået og drøftet på de to afdelinger.

IV. Nyt fra Hedevang og Lysholm

- Heidi: I indskolingen på Hedevang har vi springundervisning, hvad der har været en succes. Fastelavn i indskolingen forløb fint. I I0 er der gang i et projekt med massage. Mellemlinnet har arbejdet med Åben Dans. I udskolingen har der været terminsprøver – og det er der også i næste uge. Der er boksetræning i udskolingen. I Heden2 har der været bedsteforældredag.
- Lene: På Lysholm har vi også holdt fastelavn på alle trin. Alle går højt op i det. I indskolingen er vi i gang med et forårsbebuder-emne og et danseemne. Maria er konstitueret afdelingsleder, og det fungerer fint.

V. Nyt fra elevråd

Der var sendt referat ud i forvejen fra Hedevang til orientering. På Lysholm er vi i gang med at indsamle emneforslag fra alle teams til det kommende skoleårs emneruger. Emnerne bliver kvalificeret i PLC, der så videregiver oplægget til elevrådet, som stemmer om de endelige emner.

5. Eventuelt

Pernille: Der er nu et krav om digitalt kasseapparat i skoleboder. På Lysholm bør vi kunne omgå det, fordi det har et pædagogisk sigte, men hvad med Hedevang?

Mads: Vi har ikke betalte boder.

Kommende møder:

- Mandag den 13. maj HV
- Onsdag den 11. september LY

... alle dage 16.30-18.30